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Referat: Bestyrelsesmøde i DOF Storstrøm onsdag den 11. juni 2025 
Vi holdt mødet hos BK. 

Deltagere: Jytte Fuglsang Nissen (JFN), Søren Højrup (SH), Flemming Pagh Jensen (FPJ), René 

Christensen (RC), Stig Jürgensen (SJ), Steen Knarberg (SB), Finn Jensen (FJ) og Bo Kayser (BK, 

referent). 

Afbud m.m.: Jan Blichert-Hansen (JBH). 

Mødeindhold 
1. Valg af referent og mødeleder 

BK blev valgt til referent. Vi klarede os uden mødeleder. 

2. Godkendelse af referatet og tilføjelse af punkter til dagsordenen 

Referat godkendt tidligere. Nyt til dagsorden fremgår af referatet. 

3. Om DOF’s projekt ”Fugle i Ny Natur” (FiNN) 

Vi havde en længere snak om projektet, som kom lidt snublende fra start i 2025 og er planlagt til at 

skulle slutte i 2027. DOF Storstrøm medvirker med tællinger i Lille Finn område i Søholt Storskov, 

har fået oprettet Store FiNN områder i Klinteskoven på Møn og Hannenov-Ovstrup Skov på Falster. 

I DOF Storstrøms område er der desuden Store FiNN områder på Knudshoved Odde og i Søholt 

Storskov. 

RC fortalte, at man er så meget bagud med tællinger i projektet, at afslutningen af 

ynglefugletællingerne i 2025 er forlænget fra 10. juni til 20. juni. 

Det bliver interessant at følge, hvilke resultater der kommer ud af projektet. 

4. De mange e-breve vi får fra myndigheder om naturpolitiske sager  

JFN tog emnet op. Når myndighederne anvender praksis med at sætte modtagerne bcc, kan den 

enkelte modtager ikke længere se, om de relevante i lokalafdelingen har modtaget e-brevene. Vi 

besluttede ikke at gøre noget særligt ved det. 

 

5. Forskelle i DN/DOF Næstveds og DN/DOF Vordingborgs håndtering af klagesager og 

myndighedernes ageren 

Vi talte om, at DOF bruger forskellige tilgange til at komme igennem med ønskede projektet og 

sager over for lokalpolitikerne i de forskellige kommuner. I Næstved har man en meget aktiv 

tilgang for at prøve at få myndighederne til at reagere, som de skal. I Vordingborg bruger man 

mere et forsøg med at hjælpe og have dialog med lokalpolitikere og forvaltning. Begge tilgange 

giver desværre få konkrete resultater i form af vundne sager og nyskabte naturområder. Det 

lykkes typisk mest i de sager, hvor én eller flere lokalpolitikere også kan se deres fordel ved, at de 

kan sige over for vælgerne, at de har været med til at skabe de og de gode ting. Og det er vel 

meget forståeligt. 

6. Lokalafdelingens økonomi 

JFN havde udarbejdet halvårsregnskab. Bortset fra de store indtægter og udgifter til den lige 

afholdte stortur til Nordjylland var der ikke store og heller ikke ret mange posteringer. Det 

nedsatte halvårstilskud fra DOF var endnu ikke modtaget. 

7. Nordjyllandsturen 
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SH fortalte om den yderst vellykkede tur med 26 deltagere. Se mere om turen senere, når rapport 

bliver lagt på hjemmesiden. 

8. Ornitologiske aktiviteter i et bestyrelsesmedlems lokalområde / ansvarsområde 

FPJ foreslog dette tema som et fast punkt på bestyrelsesmøder, så vi kan høre og blive inspireret 

af, hvad de andre bestyrelsesmedlemmer går og pusler med og hører om. 

FPJ startede med at fortælle levende om nogle af de mange aktiviteter på Møn. 

9. Næste møde 

Mandag den 22. september klokken 19 hos BK. Næste 10? december hos? 

10. Eventuelt 

En masse hyggelig snak, fortællinger og spørgsmål under hele det dejligt ustrukturerede møde. 


